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JARMARK, DUŻO MUZYKI, NOWA 
OZDOBA I ŚPIOCH MIKOŁAJ
W drugą niedzielę grudnia w Krzymowie 
został zorganizowany Jarmark Bożona-
rodzeniowy, któremu towarzyszyły wy-
stępy artystyczne, a na finał pojawił się 
Mikołaj. Były też strojenie i oświetlenie 
choinki oraz prezentacja nowej, gminnej 
ozdoby świątecznej.

OD DZISIAJ TO JEST ŚWIĘTO PRZEDE 
WSZYSTKIM DZIECI
Dwudziestego listopada 2023 roku szko-
le podstawowej w Szczepidle zostało na-
dane imię Janusza Korczaka. Dokładnie 
rok później został zorganizowany uroczy-
sty apel. — Tamten dzień, to było ogrom-
ne święto szkoły, a od dzisiaj zaczynamy 
tradycję, w której to jest przede wszyst-
kim święto dzieci — mówiła Katarzyna 
Swędrowska, dyrektor szkoły.

MIESIĘCZNIK

W numerze:

ZMIANY W ŻŁOBKOWYCH OPŁATACH
Do tysiąca pięciuset złotych wzrośnie 
miesięczna opłata wnoszona przez ro-
dziców za pobyt dziecka w Żłobku Gmin-
nym „Maluszek”. Taką decyzję podjęli 
radni gminy Krzymów na ósmej sesji, 
która odbyła się dwudziestego siódme-
go listopada. Opłata będzie pobierana 
z programu „Aktywnie w Żłobku”. Jed-
nocześnie zostanie obniżona stawka za 
dzienne wyżywienie dziecka w placówce.

POWSTANIE NOWA ŚCIEŻKA PIESZO
-ROWEROWA
Ponad dwa miliony złotych dofinanso-
wania otrzyma gmina Krzymów na bu-
dowę ścieżki pieszo-rowerowej z Borowa 
do Nowego Krzymowa. Prawdopodobnie 
jeszcze w tym roku zostanie ogłoszony 
przetarg na jej budowę.

PODPISALI POROZUMIENIE  
Z GMINĄ. MŁODZIEŻ PODSUMOWAŁA 
PROJEKT
Młodzi Liderzy Samorządności Gminy 
Krzymów podsumowali swoje działa-
nia. Uroczystość została zorganizowana  
dziesiątego grudnia w Gminnym Ośrod-
ku Kultury w Brzeźnie.

NIETRZEŹWA WIOZŁA DZIECI.  
POSIADAŁA TEŻ NARKOTYKI
Policjanci ze Starego Miasta interwenio-
wali w Rożku Krzymowskim wobec trzy-
dziestodwuletniej kobiety, która mając 
blisko półtora promila alkoholu w orga-
nizmie, przewoziła dwójkę swoich dzieci. 
Podczas kontroli okazało się, że kobieta 
posiada przy sobie susz roślinny oraz sub-
stancję krystaliczną. Mieszkanka gminy 
Krzymów za swoje zachowanie odpowie 
przed sądem.
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SUKCESY ARTYSTYCZNE UCZESTNIKÓW 
WTZ W PAPROTNI
Sukcesy na trzech wydarzeniach artystycznych odnosili na przełomie listopada 
i grudnia uczestnicy Warsztatu Terapii Zajęciowej w Paprotni.

INTEGRACYJNY FESTIWAL PIOSENKI
Dwudziestego szóstego listopada w Cen-

trum Kultury i Sztuki – Domu Kultury 
Oskard w Koninie odbył się koncert galo-
wy IV Integracyjnego Festiwalu Piosenki 
,,Razem”. Na scenie wystąpiło dwadzieścia 
duetów, które zaprezentowały utwory inspi-
rowane wodą: rzekami, jeziorami, morzami 
i deszczem.

W projekcie, który stwarza przestrzeń 
dla integracji osób z niepełnosprawnościa-
mi z wokalistami współpracującymi z Fun-
dacją Barwy Kultury, po raz kolejny brały 
udział uczestniczki Warsztatu Terapii Zaję-
ciowej w Paprotni Stowarzyszenia „Razem 
Aktywni”: Karolina Podrąb, która wspólnie 
z Julią Wasilewską wykonała utwór zespołu 
Bajm „Rzeka marzeń” oraz Justyna Woźniak 
w duecie z Hanną Wasilewską  w piosence 
Maryli Rodowicz „Wielka woda”.

Czas przed głównym wydarzeniem po-
przedzały spotkania z trenerem Mariuszem 
Urbaniakiem, podczas których dziewczyny 
doskonaliły swoje umiejętności wokalne. 
Osiemnastego listopada odbyła się pierwsza 
próba. Uczestnicy mieli okazję poznać swoje 
duety i po raz pierwszy wspólnie zaprezen-
tować przygotowany repertuar.

Po koncercie w Klubokawiarni NOT 
Centrum Kultury i Sztuki w Koninie odbyła 
się część oficjalna, podczas której wokalistki 
z Paprotni otrzymały główne nagrody.

SOLNY KOS
Piątego grudnia w Kłodawie odbył się 

XVIII Festiwal Piosenki Osób Niepełno-
sprawnych o „Solnego Kosa”. Na deskach 
tamtejszego Gminnego Ośrodka Kultury 
zaprezentowane zostały dwadzieścia dwa 
wykonania muzyczne. Wśród uczestni-
ków znalazło się czworo reprezentantów 
Warsztatu Terapii Zajęciowej w Paprotni 
Stowarzyszenia „Razem Aktywni”. To Iwo-
na Lewandowska, Dagmara Gorzkowska, 
Karolina Pordąb oraz Marcin Oblizajek.

Główną nagrodę festiwalu, statuetkę 
„Solnego Kosa” zdobyła Karolina Pordąb za 
wykonanie utworu 

„Rzeka Marzeń” zespołu Bajm.  Komisja 
doceniła umiejętności wokalne oraz posta-
wę młodej artystki.  Wyróżnienie oraz na-
grodę specjalną otrzymała również  Iwona 
Lewandowska za piosenkę „Ballada o na-
dziei”. Pozostali uczestnicy dostali dyplomy 
i drobne upominki.

KARTKA ŚWIĄTECZNA
Szóstego grudnia  w Muzeum  Pierw-

szych Piastów na Lednicy odbyło się roz-
strzygnięcie V edycji Konkursu na Kartkę 
Bożonarodzeniową.

W konkursie brały udział wielkopolskie 
placówki aktywizujące zawodowo i społecz-

nie osoby z niepełnosprawnością. Po raz 
kolejny wziął w nim udział Warsztat Terapii 
Zajęciowej w Paprotni Stowarzyszenia „Ra-
zem Aktywni”.

Na sto trzydzieści nadesłanych prac, 
kartka świąteczna z Paprotni została doce-
niona i znalazła się w gronie dziesięciu wy-
różnionych prac. | mar.
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ZABEZPIECZALI STADO KRÓW

Do kolizji dwóch samochodów osobowych doszło dzie-
siątego grudnia po godzinie trzynastej na drodze powia-
towej przy wyjeździe z parkingu nowo powstałego mar-
ketu w Brzeźnie.

KOLIZJA PRZY SKLEPIE

Na szczęście nikomu nic się nie stało. 
Na miejsce zostały zadysponowane: Jed-
nostka Ratowniczo-Gaśnicza nr 2 z Koni-
na, Ochotnicza Straż Pożarna z Brzeźna, 
policja i zespół ratownictwa medycznego.

To nie pierwsze tego typu zdarzenie 
odnotowane w ostatnim czasie w okolicach 
wspomnianego marketu. | mar.

fot. P. Markowski

NIETRZEŹWA WIOZŁA DZIECI. POSIADAŁA TEŻ NARKOTYKI
Policjanci ze Starego Miasta interweniowali w Rożku Krzymowskim wobec trzydziestodwuletniej kobiety, która mając blisko 
półtora promila alkoholu w organizmie, przewoziła dwójkę swoich dzieci. Podczas kontroli okazało się, że kobieta posiada 
przy sobie susz roślinny oraz substancję krystaliczną. Mieszkanka gminy Krzymów za swoje zachowanie odpowie przed sądem.

Trzydziestego listopada około godziny 
piętnastej, dyżurny policji otrzymał zgło-
szenie o kierującej volvo, która najpraw-
dopodobniej jest pod wpływem alkoho-
lu. Około godziny piętnastej piętnaście, 
policjanci z Komisariatu Policji w Starym 
Mieście zatrzymali w miejscowości Rożek 
Krzymowski opisane w zgłoszeniu auto. 
Za kierownicą pojazdu siedziała trzydzie-
stodwuletnia mieszkanka gminy Krzymów. 

Badanie alkomatem wykazało, że miała 
ponad półtora promila alkoholu w organi-
zmie. Co więcej, w samochodzie znajdowa-
ły się jej dzieci: sześcioletnie i ośmioletnie, 
które w ten sposób naraziła na bezpośred-
nie niebezpieczeństwo utraty życia lub 
ciężkiego uszczerbku na zdrowiu.

Podczas zatrzymania funkcjonariusze 
znaleźli przy kobiecie również susz ro-
ślinny oraz substancje krystaliczne, które 

zostały zabezpieczone do dalszych badań.
Dzieci zostały natychmiast przewiezio-

ne w bezpieczne miejsce i przekazane pod 
opiekę babci, natomiast ich matka trafiła 
do aresztu.

Kobiecie grożą surowe konsekwencje 
prawne, w tym zarzuty za jazdę samocho-
dem w stanie nietrzeźwości oraz za nara-
żenie na bezpośrednie niebezpieczeństwo 
własnych dzieci, które znajdowały się w po-

jeździe, a także za posiadanie środków pra-
wem zabronionych.

Funkcjonariusze apelują o odpowie-
dzialność na drodze oraz przypominają, że 
jazda pod wpływem alkoholu i narkotyków 
stanowi poważne zagrożenie nie tylko dla 
kierowcy, ale przede wszystkim dla innych 
uczestników ruchu drogowego. | mar. / źródło: 
Komenda Miejska Policji w Koninie

NOWA LAWENDOWA

Ulica o długości czterystu dziewięćdzie-
sięciu sześciu metrów i szerokości czterech 
i pół metra ma asfaltową nawierzchnię. Zo-
stała wykonana dzięki wsparciu finansowe-
mu z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych. 
Dofinansowanie wyniosło dwieście dwana-
ście tysięcy dwieście pięćdziesiąt złotych, 
a całkowity koszt budowy pięćset osiemdzie-
siąt tysięcy sześćset trzydzieści trzy złote.

— Zanim zrobiliśmy tutaj asfalt, to fak-
tycznie ta droga, szczególnie w okresie desz-
czowym, to było tylko błoto stojące. Tak że 

fot. P. Markowski

Piątego listopada został przeprowadzony odbiór techniczny ulicy Lawendowej w Szczepidle.
myślę, że mieszkańcy będą bardzo zadowo-
leni. Krajobrazowo jedna z najładniejszych 
ulic, myślę, w Szczepidle. Każda, jak się 
zrobi, to bardzo cieszy.  Cieszę się również, 
że ta została zrobiona — mówi Danuta Ma-
zur, Wójt Gminy Krzymów.

Prace uzupełniające potrwają jeszcze 
na poboczach, ale dla ruchu kołowego uli-
ca Lawendowa jest już dostępna.

Danuta Mazur liczy też na to, że jeszcze 
w tym roku zostanie zakończona budowa 
drogi Krzymów-Genowefa.

BYĆ MOŻE FOTORADAR WRÓCI DO PAPROTNI
W ramach Krajowego Planu Odbudowy, Główny Inspektorat Transportu Drogowego realizuje projekt rozbudowy systemu 
CANARD (Centrum Automatycznego Nadzoru nad Ruchem Drogowym) i kupi sto dwadzieścia osiem urządzeń, w tym 
siedemdziesiąt fotoradarów. Bardzo możliwe, że jeden z nich stanie przy Drodze Krajowej 92 w Paprotni.

— Jest to lokalizacja planowana. W ra-
mach przetargu wykonawca przeanalizuje 
możliwości techniczne zainstalowania tam 

tego fotoradaru i jeżeli takich nie będzie, to 
zostanie wytypowana inna lokalizacja z listy 
rezerwowej. A zakładam, że będzie taka moż-
liwość, ale takich gwarancji dać nie mogę, bo 
to nie jest pewniak. Ale jest to wytypowana 
lokalizacja. Gdy podpiszemy umowę z wyko-
nawcą, on będzie miał siedemdziesiąt sześć 

tygodni na zamontowanie wszystkich fotora-
darów. Nie wiem, który zamontuje pierwszy, 
a który ostatni, ale do połowy 2026 roku po-
winien zamontować wszystkie — mówi Woj-
ciech Król, Rzecznik Prasowy GITD.

W tej chwili nie jest możliwe przewi-
dzenie terminu, w którym stanąłby foto-

radar w Paprotni, jeśli lokalizacja spełni 
możliwości techniczne. Mając na uwadze 
fakt, że kiedyś już tam był, należy mieć na-
dzieję, że nic nie stanie na przeszkodzie, by 
znowu pojawił się w Paprotni, co poprawi-
łoby bezpieczeństwo ruchu na tamtejszym 
skrzyżowaniu. | mar.

WYPOSAŻENIE DLA RATOWNIKÓW
Jednostka Ochotniczej Straży Pożarnej w Brzeźnie wzboga-
ciła się o nowe środki ochrony indywidualnej.

Dzięki dotacji w wysokości sześciu ty-
sięcy pięćdziesięciu złotych z Krajowego 
Systemu Ratowniczo-Gaśniczego, dotacji w 
wysokości pięciu tysięcy złotych z Urzędu 
Gminy w Krzymowie oraz środkom wła-
snym, jednostce udało się zakupić nowe 
wyposażenie. Tym razem była to wymiana 
środków ochrony indywidualnej ratow-
ników, na którą złożyły się trzy komplety 
ubrań specjalnych oraz trzy pary butów.

Strażacy z Brzeźna dziękują za wsparcie. | mar.

fot. archiwum

— Aczkolwiek termin zakończenia, 
umowny, to marzec przyszłego roku. Ale 
wykonawca faktycznie ma na ukończeniu 
już chodniki, przebudowę oświetlenia. Już 
rozliczona została kanalizacja deszczowa. 
To takie bardzo poważne sprawy na od-
cinku około dwóch i pół kilometra. W dniu 
jutrzejszym będzie warstwa wyrównująca 
i po kolei kolejne warstwy ścieralne, jeśli 
warunki pogodowe pozwolą, będą również 
wykonane do końca tego roku — mówi Da-
nuta Mazur. | mar.

fot. K. Wszędybył, OSP Paprotnia

Strażacy z OSP w Paprotni i Jednostki Ratowniczo-Gaśniczej nr 2 z Konina zabezpieczali 
stado krów, które uciekło z gospodarstwa.

Druhowie z Paprotni zostali wezwa-
ni do zdarzenia dwudziestego siódmego 
listopada po godzinie szóstej rano. Doty-
czyło stada krów przy Drodze Krajowej 92 
w Genowefie. Po przybyciu na wskazane 
miejsce okazało się, że zwierząt tam już nie 

ma. Strażacy postanowili więc cofnąć się 
w stronę Paprotni i Drążenia. Tam okazało 
się, że liczące osiem sztuk stado znajduje 
się na łąkach, mniej więcej w połowie odle-
głości między drogą krajową a Drążeniem. 
Strażacy z Paprotni i Konina otoczyli stado 

i zaczekali na przyjazd specjalnego samo-
chodu do przewozu bydła.

Jak udało się ustalić, krowy uciekły 
z gospodarstwa zlokalizowanego w miej-
scowości Tury w gminie Kościelec. | mar.
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Do tysiąca pięciuset złotych wzrośnie miesięczna opłata wnoszona przez rodziców za pobyt dziecka w Żłobku Gminnym 
„Maluszek”. Taką decyzję podjęli radni gminy Krzymów na ósmej sesji, która odbyła się dwudziestego siódmego listopada. 
Opłata będzie pobierana z programu „Aktywnie w Żłobku”. Jednocześnie zostanie obniżona stawka za dzienne wyżywienie 
dziecka w placówce.

ZMIANY W ŻŁOBKOWYCH OPŁATACH

W 2023 roku miesięczny koszt pobytu 
dziecka w żłobku w Krzymowie ponoszony 
przez gminę w celu realizacji funkcji opie-
kuńczych, wychowawczych i edukacyjnych 
wynosił dwa tysiące czterysta osiemdzie-
siąt pięć złotych i osiemdziesiąt cztery gro-
sze, natomiast od stycznia do października 
tego roku ten koszt wyniósł dwa tysiące 
pięćset szesnaście złotych i pięćdziesiąt 
cztery grosze.

— Koszt pobytu dziecka w żłobku za-
wiera koszty bieżące, w tym między innymi 
koszty wynagrodzeń pracowników, mediów, 
koszty zakupu środków czystości, pomocy 
do zajęć oraz zakupu usług dodatkowych. 
W związku z ciągłymi zmianami, na przy-
kład rosnącymi kosztami pracowników, 
energii elektrycznej, podnoszącymi koszty 
funkcjonowania Żłobka Gminnego „Ma-
luszek” w Krzymowie, istnieje potrzeba 
wzrostu opłaty miesięcznej za pobyt dziec-
ka w placówce. Od pierwszego października 
2024 roku weszła w życie Ustawa o wspiera-
niu rodziców w aktywności zawodowej oraz 
wychowaniu dziecka „Aktywny Rodzic”, 

fot. archiwum

w tym świadczenie „Aktywnie w Żłobku”, 
które kierowane jest do wszystkich rodzi-
ców dzieci uczęszczających do instytucji 
opieki nad dziećmi w wieku do lat trzech 
w wysokości tysiąc pięćset złotych. Obecnie 
w Żłobku Gminnym „Maluszek” w Krzymo-
wie opłata stała wynosi tysiąc dwieście zło-
tych, a dla osób posiadających Kartę Dużej 
Rodziny, tysiąc osiemdziesiąt złotych. Pie-
niądze trafiają bezpośrednio na rachunek 
bankowy żłobka, w związku z tym opłata 
stała jest pobierana w całości ze środków 
programu „Aktywnie w Żłobku”, a rodzic 
wnosi opłatę za wyżywienie dziecka, która 
obecnie wynosi niecałe dziewiętnaście zło-
tych i osiemdziesiąt groszy za dzień pobytu 
dziecka w żłobku. Od pierwszego stycznia 
2025 roku opłata ta zostanie zmniejszona 
do wysokości piętnastu złotych w celu do-
datkowego wsparcia rodziców ze strony 
gminy Krzymów — mówił Leszek Staszak, 
Przewodniczący Rady Gminy Krzymów, 
uzasadniając podjęcie uchwały zmieniają-
cej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości 
opłaty za pobyt oraz maksymalnej wysoko-

ści opłaty za wyżywienie dziecka w Żłob-
ku Gminnym „Maluszek” prowadzonym 
przez Gminę Krzymów.

Wszyscy radni (na ósmej sesji było ich 

czternaścioro) głosowali za przyjęciem 
uchwały. Obie zmiany w opłatach zaczną 
obowiązywać od pierwszego stycznia 2025 
roku. | mar.

UMOWA PRZYBLIŻA BUDOWĘ ŻŁOBKA
Wicewojewoda Wielkopolska, Karolina Fabiś-Szulc i Danuta Mazur, Wójt Gminy Krzymów, w obecności skarbnik Izabeli 
Badowskiej, podpisały umowę na dofinansowanie budowy żłobka w Brzeźnie. Na ten cel z programu „Aktywny Maluch” 
spłynie do budżetu gminy milion siedemset sześćdziesiąt osiem tysięcy dziewięćset osiemdziesiąt sześć złotych.

Umowa została podpisana piątego li-
stopada w Urzędzie Gminy w Krzymowie.

— Ja dziękuję pani wójt za to, że wi-
dzi taką potrzebę, żeby w tych mniejszych 
miejscowościach, w mniejszych gminach 
również powstawały takie obiekty. Jest to 
drugi żłobek, z tego, co tu się dowiedziałam, 
w gminie, tak że bardzo dziękuję i liczę na 
to, że to nie koniec i rzeczywiście te spo-
łeczne potrzeby będą zabezpieczane w tych 
również mniejszych jednostkach — mówiła 
Karolina Fabiś-Szulc.

Dzięki podpisanej umowie, gmina bę-
dzie mogła podjąć już konkretne działania 
w sprawie budowy żłobka.

— Na najbliższej sesji wprowadzimy za-
danie do budżetu, będziemy chcieli jeszcze 
w tym roku przeprowadzić przetarg i dzia-
łać jak najszybciej, żeby w ciągu roku, czyli 

do roku 2026, nasz gminny, drugi już „Ma-
luch” powstał i służył tym, dla których bę-
dzie stworzony, czyli maluchom. A pomoże 
rodzicom i aktywnym, i tym poszukującym 
swojej innej aktywności, ale również po-
służy i pomoże dziadkom — mówi Danuta 
Mazur.

Z programu „Aktywny Maluch” gmina 
otrzyma niecałe milion osiemset tysięcy 
złotych, tymczasem szacunkowy koszt bu-
dowy żłobka z ubiegłego roku opiewał na 
pięć milionów. Chodzi nie tylko o posta-
wienie budynku, lecz także o jego wyposa-
żenie oraz budowę parkingu i placu zabaw.

— Zobaczymy, jak będzie wyszacowana 
(budowa – przyp. red.) w tym roku. A to 
określi po prostu przetarg — mówi Danuta 
Mazur.

Wiadomo jednak, że otrzymane dofi-

nansowanie nie wystarczy. Wójt zapowia-
da, że w związku z tym, że nie ma innych 
programów, z których w tym zakresie moż-
na by skorzystać, gmina będzie musiała za-
ciągnąć kredyt.

— Ale to jest kredyt dla naszych 
mieszkańców. Mamy ich kredyt zaufania, 
w związku z czym, dopóki nie będziemy 
mogli inaczej, będziemy zabezpieczać to 
w kredycie — mówi Danuta Mazur.

Żłobek ma powstać na ulicy Siennej 
w Brzeźnie. W opinii Danuty Mazur to 
dobra i bezpieczna lokalizacja. Martwi ją 
jedynie dość stromy podjazd w kierunku 
Drogi Krajowej 92. Zapowiada, że w razie 
potrzeby zostaną podjęte rozmowy w tej 
sprawie z Generalną Dyrekcją Dróg Kra-
jowych i Autostrad.

Żłobek w Brzeźnie będzie mógł przyjąć 
dwadzieścioro pięcioro dzieci. | mar.

fot. archiwum
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SENIORZY W CYFROWYM ŚWIECIE
Osiemnaścioro seniorów wzięło udział w warsztatach dotyczących obsługi komputerów i smartfonów. Zajęcia odbywały się 
w Gminnym Ośrodku Kultury w Brzeźnie trzynastego i czternastego grudnia.

Plan warsztatów obejmował naukę od 
podstaw obsługi komputera poprzez korzy-
stanie z Internetu i narzędzi Google’a.

— Ale będziemy też zwracać uwagę na 
cyberbezpieczeństwo oraz na różne strony 
rządowe, przydatne w załatwianiu spraw 
nawet z domu. Poza tym będziemy rozma-
wiać i ćwiczyć działanie na smartfonie, po-
znawać różne aplikacje i „oswajać” smart-
fony — mówi prowadząca zajęcia Zuzanna 
Stachowska, trenerka-edukatorka w Cen-
tralnym Domu Technologii w Warszawie.  

Z doświadczenia Zuzanny Stachow-
skiej wynika, że seniorzy najczęściej mają 

problemy z nawigowaniem w przeglądarce 
internetowej lub korzystaniem z nowszych 
narzędzi, jak Dysk Google’a.

— Ale to też zależy. Są seniorzy, któ-
rzy dopiero poznają się z technologią, 
a są i tacy, którzy mają duże doświadczenie 
w korzystaniu z komputera — mówi Zu-
zanna Stachowska.

Na warsztaty złożyły się część teore-
tyczna i ćwiczenia. Po omówieniu każdego 
tematu był czas na przećwiczenie tego na 
laptopie lub smartfonie.

Seniorzy, którzy zgłosili się na warszta-
ty raczej nie mają doświadczenia w korzy-

staniu z komputerów. Ze smartfonami jest 
trochę lepiej.

— Zgłosiłam się na warsztaty, żeby wie-
dzieć, jak obsługiwać komputer i wszystko, 
co związane z wiadomościami z komputera. 
Dotychczas korzystałam tylko ze smartfona 
— mówi jedna z uczestniczek zajęć.

— Na takim kursie jesteśmy pierwszy 
raz. Oczekujemy dobrej nauki — mówią 
panowie, którzy również nigdy nie korzy-
stali z komputera.

Warsztaty zostały zorganizowane w ra-
mach rządowego programu „Aktywni+” przez 
Gminny Ośrodek Kultury w Brzeźnie. | mar.

POWSTANIE NOWA ŚCIEŻKA PIESZO-ROWEROWA
Ponad dwa miliony złotych dofinansowania otrzyma gmina Krzymów na budowę ścieżki pieszo-rowerowej z Borowa do 
Nowego Krzymowa. Prawdopodobnie jeszcze w tym roku zostanie ogłoszony przetarg na jej budowę.

Projekt „Rozwój ścieżek rowerowych 
łączących gminę Krzymów z gminami 
ościennymi” zakłada budowę prawie dwóch 
kilometrów ścieżki pieszo-rowerowej przy 
drodze powiatowej Brzeźno-Krzymów na 
odcinku od Niepublicznej Szkoły Podsta-
wowej w Borowie do Nowego Krzymowa.

— Dokładnie do Topca (kanału Topiec 
– przyp. red.). Dlaczego tak? Dlatego, że je-
steśmy ograniczeni obiektami mostowymi 
z obu stron i dlatego projekt robiony jest na 
całość, do samego Krzymowa, natomiast 
gmina Krzymów w ramach przyznanych 

środków będzie w stanie wybudować wła-
śnie ten odcinek — mówi Danuta Mazur, 
Wójt Gminy Krzymów.

Ścieżka będzie miała dwa i pół metra 
szerokości, zostanie pokryta nawierzchnią 
bitumiczną, będą na niej uwzględnione 
przejścia dla pieszych, staną też punkt na-
prawy rowerów i ławeczka.

Dofinansowanie od Samorządu Wo-
jewództwa Wielkopolskiego wynosi dwa 
miliony siedemset dwa tysiące pięćset 
osiemdziesiąt siedem złotych i ma stanowić 
osiemdziesiąt procent wartości kosztoryso-

wej inwestycji.
— Oczywiście, jeśli w ramach przetargu 

okaże się, że inwestycja „poszła” za mniej-
sze pieniądze, to relatywnie dopłata będzie 
niższa — mówi Danuta Mazur.

W związku z tym, że ścieżka będzie 
biegła wzdłuż drogi powiatowej, to powiat 
przygotował dokumentację tej inwestycji, 
a gmina Krzymów będzie finansować jej 
realizację.

Przetarg na budowę zostanie ogłoszo-
ny prawdopodobnie jeszcze w tym roku, 
po podpisaniu z urzędem marszałkow-

fot. P. Markowski

skim umowy na dofinansowanie inwesty-
cji i wprowadzeniu pieniędzy do budżetu 
przez radnych. | mar.

DOFINANSOWANIE DO OZE
Nasza gmina otrzymała pozytywną ocenę za projekt „Instala-
cja systemów odnawialnych źródeł energii na terenie gminy 
Krzymów”.

Trzydziestego października Zarząd 
Województwa Wielkopolskiego podjął 
uchwałę w sprawie zatwierdzenia listy 
wszystkich ocenionych projektów oraz 
wyboru projektów do dofinansowania 
dla naboru nr FEWP.10.06-IZ.00-001/24, 
Działania 10.6 „Przybliżenie Wielkopol-
ski Wschodniej do osiągnięcia neutral-
ności klimatycznej w ramach Programu 

Fundusze Europejskie dla Wielkopolski 
2021-2027”.

W związku z powyższym przedsta-
wiona została lista ocenionych projektów. 
Wśród nich znalazł się projekt „Instalacja 
systemów odnawialnych źródeł energii na 
terenie gminy Krzymów”. Wartość projek-
tu wynosi 20 036 800,35 zł, a wartość dofi-
nansowania 14 025 759,38 zł. | mar.
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DZIŚ MYŚLIMY NIE TYLKO O PRZESZŁOŚCI, ALE TAKŻE 
O PRZYSZŁOŚCI NASZEJ WSPÓLNOTY

Gminne obchody Święta Niepodle-
głości rozpoczęła Msza święta w intencji 
Ojczyzny, odprawiona przez księdza Woj-
ciecha Kaźmierczaka, proboszcza parafii 
pod wezwaniem Niepokalanego Poczęcia 
Najświętszej Maryi Panny w Krzymowie 
i księdza Tomasza Bartkowiaka, probosz-
cza parafii pod wezwaniem Matki Bożej 
Nieustającej Pomocy w Brzeźnie. W opra-
wie muzycznej liturgii brała udział Or-
kiestra Dęta Gminnego Ośrodka Kultury 
w Brzeźnie oraz chór Cantorum Gaudium 
z GOK-u we współpracy z organistą krzy-
mowskiej parafii.

Wierni zamiast homilii obejrzeli pro-
gram artystyczny przygotowany przez 
uczniów szkoły podstawowej w Krzymo-
wie. Był on słowno-muzycznym portretem 
I Rzeczypospolitej wraz z jej dniami chwały 
i nocą rozbiorów, nadzieją powstań aż do 
odzyskania niepodległości. Następnie wy-
stąpił chór Cantorum Gaudium z Gmin-
nego Ośrodka Kultury w Brzeźnie pod kie-
rownictwem Hanny Buczkowskiej-Bartczak 
z krótkim patriotycznym recitalem.

Po Mszy świętej uczestnicy obchodów 
przeszli na krzymowski cmentarz. Podob-
nie jak w ubiegłym roku, orszak był pro-
wadzony przez nawiązującą do rocznicy 
odzyskania niepodległości stosześciome-
trową biało-czerwoną flagę, niesioną przez 
przedstawicieli prawie wszystkich sołectw 
z naszej gminy.

fot. P. Markowski

Tradycyjnie w Krzymowie obchodziliśmy Święto Niepodległości. Uroczystość wypełniły Msza święta w intencji Ojczyzny, 
występy artystyczne oraz oddanie na cmentarzu hołdu mieszkańcom gminy walczącym o wolną Polskę.

Na cmentarzu, przy grobie nieznane-
go żołnierza, stanęła warta zaciągnięta 
przez Jednostkę Strzelecką 4150 z Konina 
pod dowództwem sierżanta Szymona Ko-
walskiego. Tam też przedstawiciele władz 
gminy, instytucji, szkół i organizacji spo-
łecznych złożyli wiązanki kwiatów i zapalili 
znicze. Harcerze natomiast zapalili znicze 
na mogiłach lokalnych bohaterów. Modli-
twę w intencji poległych odmówił ksiądz 
Tomasz Bartkowiak.

Dzięki inicjatywie księdza Wojciecha 
Kaźmierczaka wiemy, że na krzymowskim 
cmentarzu spoczywają ci, którzy walczy-
li o wolną Polskę: Dominik Wróbel, który 
jako kanonier walczył w wojnie polsko-bol-
szewickiej. Był kawalerem Srebrnego Krzyża 
Virtuti Militari. Wincenty Jankowski, który 
walczył jako młody chłopak w I wojnie 
światowej. Został odznaczony Krzyżem 
Obrońcy Ojczyzny 1918-1921. Stanisław 
Jaroński, który brał udział w I wojnie świa-
towej i wojnie polsko-bolszewickiej. Został 
odznaczony Krzyżem Walecznych i Meda-
lem Niepodległości. Edward Ziemniarski, 
który walczył w obronie Wilna. Franciszek 
Kordylewski, który brał udział w wojnie 
polsko-bolszewickiej, walczył w obronie 
Lwowa, a następnie został przegrupowany 
do obrony Warszawy. Odznaczony Krzyżem 
Walecznych. Józef Sękowski, który w 1914 
roku został powołany do wojska i walczył 
na frontach I wojny światowej. Stefan Ja-

błonowski, był więźniem ubeckich katowni. 
Katarzyna Kowcz, z domu Rajkowska, uro-
dzona na kresach Rzeczypospolitej. Prześla-
dowana przez sowietów za to, że była Polką, 
uratowała się ucieczką do Polski i w nasze 
strony. Stefan Jabłonowski, który był więź-
niem ubeckich katowni.

Po złożeniu kwiatów i zapaleniu zniczy 
głos zabrała wójt Danuta Mazur.

— Dziś, w Narodowe Święto Niepodle-
głości , myślimy nie tylko o przeszłości, ale 
także o przyszłości naszej wspólnoty. Nasza 
gmina, choć niewielka, ale przecież jest czę-
ścią historii. Każdego dnia mamy okazję 
budować przyszłość, która oddaje szacunek 
za poświęcenia tych, którzy walczyli o naszą 
wolność. To właśnie nasze codzienne wybo-
ry i wzajemna troska tworzą miejsce, które 
z dumą możemy nazywać naszym domem. 
Dbajmy o siebie nawzajem. Pielęgnujmy 
wspólnotę i starajmy się zostawić po sobie 
coś dobrego, co będzie służyć następnym 
pokoleniom. Niech ten dzień przypomina 
nam, że wolność to nie tylko wielkie sło-
wo, ale przede wszystkim codzienna odpo-
wiedzialność. Życzę więc nam wszystkim, 
byśmy potrafili ją doceniać i pielęgnować 
każdego dnia. Niech żyje Polska — mówiła 
Danuta Mazur.

Wyraziła też zadowolenie z tego, że 
z każdym rokiem w uroczystościach nie-
podległościowych bierze udział coraz wię-
cej mieszkańców gminy.

— Czyli coraz więcej osób, którym zale-
ży na wolnej, wspaniałej Polsce. Takiej Pol-
sce, która jest naszym wyśnionym, wyma-
rzonym domem — mówiła Danuta Mazur.

Wójt podziękowała też wszystkim or-
ganizacjom i osobom, które przyłączyły 
się do realizacji uroczystości: szkołom, zu-
chom i harcerzom, strażakom, Gminnemu 
Ośrodkowi Kultury w Brzeźnie wraz z or-
kiestrą i chórem, Kołu Łowieckiemu „Ryś”, 
Kołom Gospodyń Wiejskich, Stowarzysze-
niu Miłośników Pojazdów Zabytkowych 
i Militarnych „Zajezdnia”, Gminnemu Klu-
bowi Seniora „Magnolia”, wojskowej gru-
pie rekonstrukcyjnej, Jednostce Strzeleckiej 
4150, Klubowi LMKS Czarni Brzeźno oraz 
księżom Wojciechowi Kaźmierczakowi 
i Tomaszowi Bartkowiakowi, ponadto Ja-
nowi Czai, Jackowi Popielarzowi z Urzędu 
Gminy w Krzymowie, Aleksandrze Lewan-
dowskiej, która prowadziła uroczystość na 
cmentarzu oraz obecnym na uroczystości 
mieszkańcom gminy i gościom.

Obchody Święta Niepodległości 
w Krzymowie zakończyły się na dziedzińcu 
urzędu, gdzie na chętnych czekała gorąca, 
aromatyczna grochówka.

Głównymi organizatorami uroczystości 
byli wójt Danuta Mazur, ksiądz Wojciech 
Kaźmierczak, Zarząd Oddziału Gminnego 
Związku Ochotniczych Straży Pożarnych 
RP pow Krzymowie i Gminny Ośrodek 
Kultury w Brzeźnie. | mar.
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PODPISALI POROZUMIENIE Z GMINĄ. MŁODZIEŻ PODSUMOWAŁA 
PROJEKT

Projekt dofinansowany z rządowego 
programu Fundusz Inicjatyw Obywatel-
skich „Nowe FIO 2023” realizowało Towa-
rzystwo Samorządowe z Konina.

— Podobnie jak pozostałe trzy duże 
projekty, które zrealizowaliśmy w ostatnich 
kilku latach, chcemy po pierwsze młodzież 
uzbroić w wiedzę. Taką wiedzę, którą nie-
koniecznie w szkole się otrzymuje. Uzbroić 
też w wiedzę taką, która na przykład po-
lega na tym, żeby umieć składać projekty, 
umieć rozmawiać, umieć się zaprezentować. 
Ale też taka konkretna wiedza, jak na przy-
kład wiedza samorządowa, bo przecież są 
to młodzi liderzy samorządności — mówi 
Ireneusz Niewiarowski, Prezes Towarzy-
stwa Samorządowego w Koninie.

W gminie Krzymów w projekcie 
uczestniczyło dwanaścioro uczniów z pu-
blicznych szkół podstawowych z Brzeźna, 
Krzymowa, Paprotni i Szczepidła wraz 
z opiekunami. Pierwsze działania zosta-
ły podjęte w styczniu bieżącego roku. Na 
początku były to warsztaty integracyjne, 
bardzo ważne, ponieważ biorąca w nich 
udział młodzież była z różnych szkół, więc 
na początku uczestnicy projektu musieli się 
poznać, żeby wytworzyć między sobą więź 

fot. P. Markowski

Młodzi Liderzy Samorządności Gminy Krzymów podsumowali swoje działania. Uroczystość została zorganizowana  
dziesiątego grudnia w Gminnym Ośrodku Kultury w Brzeźnie.

i otworzyć się na siebie, by móc ze sobą 
współpracować. Drugi etap wypełniły blo-
ki szkoleniowe, wdrażające powoli w idee 
projektu.

— Ten drugi warsztat pokazał młodzie-
ży, że projekt nie jest wcale taki łatwy do 
realizacji, że potrzeba wsparcia, współpracy, 
że czasami, jak jeden z liderów słabnie, to 
pozostałe osoby mają go wesprzeć w dzia-
łaniu — mówi Aldona Olesiak, trenerka 
projektu Młodzi Liderzy Samorządności 
Gminy Krzymów.

Trzecim etapem realizacji projektu był 
wakacyjny wyjazd na tygodniowy warsztat, na 
którym powstały pomysły konkretnych dzia-
łań na rzecz mieszkańców gminy Krzymów.

— I tutaj powstały trzy propozycje: 
owadzi azyl, czyli budowa domków, druga 
propozycja to była gra terenowa związana 
z historią, ale również z obszarem społecz-
no-obywatelskim. Gra terenowa odbyła się 
na terenie czterech szkół z gminy Krzymów. 
I trzecie przedsięwzięcie to był „Wehikuł 
czasu”. Miała to być taka dyskoteka, zaba-
wa taneczno-muzyczna, w której połączymy 
dwa pokolenia z gminy Krzymów: starszych 
i młodszych — mówi Aldona Olesiak.

Co realizacja projektu Młodzi Liderzy 

Samorządności Gminy Krzymów dała lo-
kalnemu samorządowi?

— Dała dużą nadzieję, że już od mło-
dych lat ci ludzie, którzy są mieszkańcami 
gminy Krzymów będą wiedzieli, co za tym 
stoi, jakie są ich szanse, jakie są ich moż-
liwości w działaniu, co mogą zrobić tak 
naprawdę, co znaczy praca zbiorowa, jak 
realizować wspólne projekty, gdzie można 
szukać wsparcia — że może i w gminie są 
takie osoby, które nie pozostawią ich tylko 
z pomysłem, ale są gotowe nieść im pomoc, 
współrealizować te projekty – mówi Danu-
ta Mazur, Wójt Gminy Krzymów.

W trakcie podsumowania zostało pod-
pisane porozumienie między Młodymi 
Liderami Samorządności Gminy Krzy-
mów, reprezentowanymi przez koordyna-
tor gminną projektu, Aleksandrę Grzelak, 
a wójt gminy, Danutą Mazur. Porozumie-
nie jest swego rodzaju programem współ-
pracy między młodymi mieszkańcami 
gminy a samorządem. Czy będzie tylko 
„suchym” porozumieniem?

— Absolutnie. Nawet jeśli nie było 
to sformalizowane i podpisane, to ja od-
kąd pełnię funkcję wójta, czyli już minęło 
czwartego listopada sześć lat, zapraszam do 

współpracy wszystkie szkoły: i te publiczne 
i niepubliczne. W rozmowach z dyrektorami 
kieruję swoją prośbę, żeby nie było żadnej 
ósmej klasy, która nie będzie w urzędzie, 
której nie opowiem o roli samorządu, o roli 
radnego, czy roli sołtysa. (…) Chciałabym, 
aby oni mieli taką żywą lekcję obywatel-
ską, żeby to, o czym uczą się w szkołach 
stało się ich codziennością, żeby oni tego 
doświadczyli i mieli wiedzę taką, która na 
tym etapie i za chwileczkę jest im niezbędna 
do łatwiejszego funkcjonowania. Tak że na 
pewno nie będzie to tylko suche zobowiąza-
nie — mówi Danuta Mazur.

W projekcie brały udział między inny-
mi Aleksandra Bialik, Zofia Pawlik i Ad-
rianna Grabińska. Co dał im udział w pro-
jekcie?

— Dał nam taką otwartość na pozna-
wanie innych ludzi, bo my wszyscy w tym 
projekcie byliśmy z innych szkół, więc nie 
znaliśmy się wcześniej i mieliśmy okazję się 
zakolegować. I też dał nam chęć działania 
w naszej gminie i robienia czegoś dla niej — 
mówi Adrianna Grabińska.

— Mnie bardzo dużo dał, jeśli chodzi 
o rozwój w grupie. Zawsze pracowałam in-
dywidualnie i też to był dla mnie szok, jak 
ciekawa i jak fajna jest współpraca z różny-
mi osobami — dodaje Zofia Pawlik.

— Wydaje mi się, że po tym projekcie 
jestem bardziej otwarta na nowe pomysły. 
I nie tylko na swoje, ale też grupy. No i dał 
taką chęć do działania też — mówi Alek-
sandra Bialik.

Uroczyste podsumowanie projektu 
ozdobił występ jego uczestniczki, uta-
lentowanej wokalistki i pianistki, Zofii 
Pawlik.| mar.
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JARMARK, DUŻO MUZYKI, NOWA OZDOBA I ŚPIOCH MIKOŁAJ

fot. P. Markowski

W drugą niedzielę grudnia w Krzymowie został zorganizowany Jarmark Bożonarodzeniowy, któremu towarzyszyły występy arty-
styczne, a na finał pojawił się Mikołaj. Były też strojenie i oświetlenie choinki oraz prezentacja nowej, gminnej ozdoby świątecznej.

Zanim rozpoczął się jarmark, Małgo-
rzata Opszalska z Przytuliska dla Zwierząt 
w Brzeźnie promowała adopcję piesków. 
Osoby zainteresowane adopcją zwierząt 
z przytuliska proszone są o wcześniejszy 
kontakt telefoniczny z Małgorzatą Opszal-
ską. Należy dzwonić pod numer 506-510-
511. Pieski można obejrzeć na stronie in-
ternetowej gminy Krzymów w zakładce 
„Mieszkaniec” i dalej w katalogu „Zwierzęta 
do adopcji”.

Po prezentacji piesków, w sali Ochot-
niczej Straży Pożarnej w Krzymowie roz-
począł się jarmark bożonarodzeniowy. 
Otworzyły go Daria Sękowska, Prezes Sto-
warzyszenia „Aktywne Kobiety z Gminy 
Krzymów” – organizatora jarmarku oraz 
wójt Danuta Mazur, pod której patrona-
tem odbywało się krzymowskie wydarzenie 
świąteczne.

Zorganizowany po raz drugi jarmark 
przyciągnął w tym roku dziewiętnastu wy-
stawców (rok temu było dziesięciu). Ich sto-
iska, głównie ze świątecznym rękodziełem, 
znajdowały się w sali, ale i przed remizą 
można było znaleźć oświetlone kolorowy-
mi lampkami miejsce z saniami, w których 

dzieci chętnie pozowały do zdjęć oraz sto-
isko z oświetleniem świątecznym. Ponadto 
w sali Stowarzyszenie „Aktywne Kobiety 
z Gminy Krzymów” przygotowało stoisko 
gastronomiczne.

Osobom odwiedzającym jarmark, a mo-
mentami było ich tak dużo, że trudno było 
się wcisnąć do sali, towarzyszyły występy 
artystyczne. Sceną zawładnęła najpierw 
grupa Midway złożona z uczniów Zespołu 
Szkół Centrum Kształcenia Ustawicznego 
w Koninie, a następnie uczestniczki zajęć 
wokalnych w Gminnym Ośrodku Kultu-
ry w Brzeźnie oraz uzdolnieni wokalnie 
uczniowie ze szkół działających w gminie. 
Rodzinnym akcentem był krótki występ du-
etu puzonowego w składzie Zbigniew Ko-
łodziejczak i Damian Kołodziejczak (tata 
i syn).

W pewnym momencie występy zostały 
przerwane. Na scenę weszły Kinga Zieliń-
ska-Szczepaniak, Wicedyrektor Szkoły Pod-
stawowej im. Mikołaja Kopernika w Krzy-
mowie i wójt Danuta Mazur, aby złożyć 
szczególne podziękowania Janowi Czai.

- Szanowny panie Janie Czaja. Z całego 
serca pragniemy wyrazić naszą ogromną 

wdzięczność za pana niezłomną postawę 
i wielkie serce, które od lat są nieocenio-
nym wsparciem dla naszej społeczności 
gminnej. W roku 1997, w okresie świąt Bo-
żego Narodzenia rozpoczął pan współpra-
cę z Konińskim Bankiem Żywności. Jest to 
dowodem na to, że niesienie pomocy innym 
jest pana życiową misją. Jednak szczególne 
podziękowania kierujemy za to, że w roku 
2001 włączył pan Szkołę Podstawową im. 
Mikołaja Kopernika w Krzymowie w tę 
piękną akcję i od tamtej pory nieustannie ją 
wspiera. W ciągu tych wielu lat zmieniały 
się realia edukacji, przychodziły nowe po-
kolenia uczniów, zmieniały się rodziny, ale 
pan zawsze był z nami – mówiła Kinga Zie-
lińska-Szczepaniak.

— Naprawdę jestem bardzo mile za-
skoczony. Nie wiem, czy aż tak zasłużyłem. 
(…) Myślę, że obowiązkiem każdego z nas 
jest wspierać innych, bo przecież kiedyś być 
może my będziemy też potrzebować tego, 
czym obdarzamy dzisiaj innych. I tak staram 
się to robić — mówił wywołany na scenę Jan 
Czaja, który otrzymał List Gratulacyjny oraz 
symboliczną tablicę rejestracyjną z napisem 
P1 KRZYMOW i herbem gminy. Było to 

nawiązanie do tego, że Jan Czaja często re-
prezentuje gminę poza jej granicami, wyjeż-
dżając swoim samochodem militarnym na 
różne uroczystości patriotyczne.

I wreszcie nadszedł kulminacyjny mo-
ment wydarzenia. Wszyscy wyszli na par-
king przy urzędzie gminy, aby szukać Mi-
kołaja. Okazało się, że zmęczony podróżą 
„zasnął” w zakrytej tkaniną bombce, któ-
ra (obok choinki) stała się drugą gminną 
ozdobą bożonarodzeniową i niewątpliwą 
świąteczną atrakcją. Dzieci znalazły sposób, 
by go obudzić, a wtedy bombka i choinka 
rozbłysły kolorowymi światłami. Mikołaj 
obdarował wszystkich chętnych cukierkami. 
Część dzieci przybyła ze swoimi ozdobami, 
które przy pomocy strażaków zawisły na 
gminnej choince.

Na zakończenie Danuta Mazur podzię-
kowała wszystkim zaangażowanym w orga-
nizację tego wydarzenia i zapowiedziała, że 
postara się, aby w przyszłym roku jarmark 
odbył się na zewnątrz. | mar.

Organizatorzy: Stowarzyszenie „Aktywne Kobie-
ty z Gminy Krzymów”, Gminny Ośrodek Kultury 
w Brzeźnie, Ochotnicza Straż Pożarna w Krzymowie.
Patronat: Danuta Mazur – Wójt Gminy Krzymów.



8 WIADOMOŚCIGminy Krzymów

GRUDZIEŃ 2024

MUZYKA JAKO WEHIKUŁ CZASU

Projekt od jesieni ubiegłego roku reali-
zuje Towarzystwo Samorządowe w Koninie 
we współpracy z Urzędem Gminy w Krzy-
mowie. Chodzi w nim o wspólne działania 
na rzecz wychowania obywatelskiego, ze 
szczególnym uwzględnieniem działań roz-
wijających kompetencje społeczne i oby-
watelskie młodzieży z gminy Krzymów. 
Bierze w nim udział dwanaścioro uczniów 
z publicznych szkół działających w naszej 
gminie oraz ich opiekunowie. W sumie 
dwanaścioro uczniów i cztery nauczycielki.

Głównym celem projektu było przy-
gotowanie przez Młodych Liderów Samo-
rządności trzech wydarzeń dla mieszkań-
ców naszej gminy. Była to gra terenowa 
o gminie Krzymów, w której brali udział 
uczniowie naszych szkół publicznych, 
przekazanie szkołom publicznym i niepu-
blicznym domków dla owadów, a ostatnim 

fot. P. Markowski

Zabawa przy dobrej muzyce, również wykonywanej na żywo, wypełniła czas wydarzenia zatytułowanego „Wehikuł czasu - 
łączymy pokolenia”, przygotowanego w ramach projektu „Młodzi Liderzy Samorządności Gminy Krzymów”.

wydarzeniem była swego rodzaju dyskote-
ka w stylu retro „Wehikuł czasu – łączymy 
pokolenia”, zorganizowana dwudziestego 
czwartego listopada w Gminnym Ośrodku 
Kultury w Brzeźnie.

Główną osią tego wydarzenia był kon-
cert zespołu 6 FT Underground. Grupa 
tworzona przez młodych muzyków, wśród 
których jest dwoje mieszkańców Szcze-
pidła (Zofia Pawlik i Filip Swędrowski), 
przygotowała występ, na który złożyły się 
anglojęzyczne przeboje muzyki rockowej 
od końca lat pięćdziesiątych („Great Balls 
of Fire” Jerry’ego Lee Lewisa, po początek 
dziewięćdziesiątych. Z polskiego katalogu 
pochodził jedynie tytułowy dla imprezy 
„Wehikuł czasu” zespołu Dżem.

Przygotowanie ponadgodzinnego kon-
certu było z pewnością zadaniem trudnym 
i czasochłonnym, ale muzycy wywiązali się 

z niego świetnie. Publiczność domagała się 
bisu, który zresztą otrzymała („Knockin’ 
on Heaven’s Door” Boba Dylana w wersji 
zespołu Guns N’ Roses).

— Było super. Ja jestem z tych lat, jak 
to się mówi, z tych sześćdziesiątych. Coś się 
przypomniało. Ogólnie to dzięki koleżance 
tu jestem i nie żałuję — mówił jeden ze 
słuchaczy.

Po koncercie organizatorzy zaprosili 
uczestników na poczęstunek, który przygo-
towali uczniowie zaangażowani w projekt 
wraz z rodzicami. Na pyszne ciasta oraz 

kawę i herbatę nie brakowało amatorów.
Ostatnią część wydarzenia wypełniły 

tańce, zabawy integracyjne oraz konkursy: 
„Wędrujący kapelusz” i na najlepszy strój 
w stylu lat sześćdziesiątych.

Zabawa „Wehikuł czasu – łączymy 
pokolenia” była ostatnim wydarzeniem 
przygotowanym przez Młodych Liderów 
Samorządności Gminy Krzymów. Aldona 
Olesiak, trenerka w tym projekcie mówi, 
że był on bardzo udany. Szczególnie chwali 
kreatywność biorącej w nim udział mło-
dzieży. | mar.

GOK W ŚWIĄTECZNYM NASTROJU

Pierwsza była adresowana do dzieci. 
Wzięło w niej udział osiemnaścioro uczest-
ników. Na tych zajęciach powstawały mię-
dzy innymi bardzo popularne od pewnego 
czasu skrzaty świąteczne.

— Skrzat powstaje z różnych skrawków 
materiałów, pomponów, guzików, to co tam 
dzieciaki wymyślą, żeby użyć. Skrzaty są 
kolorowe, czasami są białe, w zależności 

fot. P. Markowski

Różnorodne ozdoby świąteczne powstawały na warsztatach zorganizowanych dwudziestego dziewiątego listopada przez 
Gminny Ośrodek Kultury w Brzeźnie. Zajęcia były podzielona na dwie kategorie.

od tego, co sobie dzieciaki wymyślą.(…) Na 
półkach wielu sklepów można skrzaty spo-
tkać, ale myślę, że czymś innym jest jednak 
taki skrzat zrobiony własnoręcznie — mówi 
Anna Wandachowicz, prowadząca warszta-
ty trenerka rozwoju dzieci i młodzieży.

Poza skrzatami powstawały też inne 
ozdoby choinkowe.

Druga kategoria warsztatów była adre-
sowana do rodzin. Jej celem była integra-
cja rodziców i dzieci przez wspólny udział 
w zajęciach. Wzięło w niej udział sześć 
rodzin. Na tych warsztatach powstawały 
świąteczne wieńce na słomianej podstawie 
z gałązkami jałowca i sosny.

Warsztaty świąteczne w Gminnym Ośrod-
ku Kultury w Brzeźnie otworzyły cykl wyda-
rzeń bożonarodzeniowych organizowanych 
lub współorganizowanych przez GOK. | mar.
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OD DZISIAJ TO JEST ŚWIĘTO PRZEDE WSZYSTKIM DZIECI

Dwudziesty listopada nie jest przypad-
kową datą. W Polsce obchodzimy wtedy 
Dzień Praw Dziecka, a to właśnie Janusz 
Korczak uznawany jest za twórcę praw 

fot. P. Markowski

Dwudziestego listopada 2023 roku szkole podstawowej w Szczepidle zostało nadane imię Janusza Korczaka. Dokładnie rok 
później został zorganizowany uroczysty apel. — Tamten dzień, to było ogromne święto szkoły, a od dzisiaj zaczynamy tradycję, 
w której to jest przede wszystkim święto dzieci — mówiła Katarzyna Swędrowska, dyrektor szkoły.

dziecka, o czym w swoim wystąpieniu 
przypomniała Katarzyna Swędrowska.

Do szkoły i jej patrona nawiązała też 
wójt Danuta Mazur.

— Zastanawiałam się, dlaczego ta szko-
ła wybrała sobie takiego patrona. Ale wiecie 
dlaczego? Dlatego, że tu właśnie takim na-
śladowcą Korczaka są wszyscy wasi nauczy-
ciele i pracownicy tej szkoły, dla których to 
właśnie wy jesteście najważniejsi — mówiła 
Danuta Mazur.

Specjalnym „gościem” apelu był Ja-
nusz Korczak, w którego wcielił się jeden 
z uczniów szkoły. Gość przeczytał w trak-
cie uroczystości fragment „Króla Maciusia 
Pierwszego” i zachęcił wszystkich do oso-
bistej, dalszej lektury.

Apel rozpoczął się jednak od przypo-
mnienia ubiegłorocznego wydarzenia, na 
którym szkole oficjalnie  zostały nadane 
imię i sztandar. Później uczniowie w for-

mie wierszy i piosenek mówili o swoich 
prawach, ale też obowiązkach oraz jak 
reagować na zagrożenia ze strony innych. 
Głos zabrały także przedszkolaki, których 
często zabawne, ale i poważne opinie zo-
stały zaprezentowane w formie filmików.

Część artystyczną zakończyło bardzo 
dobre wykonanie piosenki „We Are The 
World”, a po jej zakończeniu popłynęły 
podziękowania do wszystkich, którzy byli 
zaangażowani w przygotowanie apelu. 
Szczególnie została wyróżniona Adrianna 
Grabińska, uzdolniona plastycznie uczen-
nica, za portrety Janusza Korczaka jej au-
torstwa. Jeden był wyeksponowany na ape-
lu, drugi można podziwiać w przestrzeni 
szkolnej. | mar.

ŚWIĘCI BAWILI SIĘ W BRZEŹNIE
Kilkudziesięcioro uczestników, młodszych i troszeczkę starszych, zgromadził pierwszy Bal Wszystkich Świętych w Brzeźnie zor-
ganizowany przez księdza Kamila Jakubowskiego, wikarego parafii pod wezwaniem Matki Bożej Nieustającej Pomocy w Brzeźnie.

Bal odbył się czwartego listopada w sali 
widowiskowej Gminnego Ośrodka Kultury 
w Brzeźnie.

— To są już takie wydarzenia, które 
są coraz bardziej powszechne w parafiach. 

To jest taka fajna odpowiedź na ten czas, 
w którym wspominamy świętych, nie tylko 
zmarłych, ale też świętych. To jest okazja, 
żeby dzieci sobie przybliżyły postaci świę-
tych i do wspólnej zabawy też. Dobrej, bożej 

— mówi ksiądz Kamil Jakubowski.
Na bal przybyło kilkudziesięcioro mło-

dych uczestników. Dziewczynki najczęściej 
były przebrane za aniołki, ale nie brakowało 
też strojów Maryi. Chłopcy przebierali się 
za pastuszków, również anioły, był też ktoś 
w stroju nawiązującym do postaci biskupa.

Liczba uczestników nie była jednak 
najważniejsza.

— Ważne, że są chętni, są rodzice i dzie-

fot. P. Markowski

ci. Każda ilość jest fajna. A jak jest dużo 
dzieciaków, to się cieszymy — mówi Kamil 
Jakubowski i dodaje, że ma nadzieję, że Bal 
Wszystkich Świętych w Brzeźnie stanie się 
tradycją.

Zabawę prowadził w sposób lekki i pe-
łen humoru didżej i wodzirej Michał Pie-
karski.

Współorganizatorem wydarzenia był 
Gminny Ośrodek Kultury w Brzeźnie. | mar.
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KOŁO Z DUŻYM POTENCJAŁEM
Zarząd i członkowie Koła Wędkarskiego PZW nr 39 „Szczupak” w Brzeźnie podsumowali mijający rok na walnym zebraniu 
sprawozdawczym. Spotkanie zostało zorganizowane szóstego grudnia.

Władze koła uznają 2024 rok za uda-
ny. Przede wszystkim udało się wyrównać 
rekord z 2022 roku, jeśli chodzi o liczbę 
członków. Obecnie w szeregach „Szczupa-
ka” jest sto siedem osób (jednak frekwencja 
na zebraniu była niska). Ponadto w roku 
sprawozdawczym zostało zorganizowanych 

siedem tur zawodów wędkarskich: dwie 
gruntowe, dwie spinningowe i trzy spła-
wikowe. Liczba uczestników na zawodach 
była zadowalająca i wynosiła około czter-
nastu, piętnastu zawodników.

— Natomiast to, co musimy poprawić 
w przyszłym roku, to dotrzeć do tych osób, 
które nigdy nie były u nas na zawodach. 
Chcemy pokazać, że atmosfera na nich 
jest bardzo przyjazna. Pomimo tego, że 
jest to rywalizacja i każdy chce zdobyć jak 
najlepsze miejsce, to nie ma presji i nawet 
początkujący wędkarz może wziąć udział 
w tych zawodach, żeby się czegoś dowie-
dzieć, żeby podejrzeć, jak najlepsi wędkarze 
z naszego koła łowią ryby. Uważam, że jest 
się od kogo uczyć. Jest zdecydowanie duży 
potencjał u nas w kole, jeśli chodzi o wie-
dzę i o doświadczenie. Jest kilku bardzo do-
brych wędkarzy spławikowych, potwierdzili 
to podczas zawodów okręgowych. W szcze-
gólności Łukasz Płóciennik i Filip Drygiel, 
gdzie z dumą reprezentowali nasze koło 
i zajmowali czołowe lokaty. Jeśli chodzi 
o młodzież, to tutaj niekwestionowanym 
liderem jest Kacper Majchrowski, który 
nawet wygrał jedne z naszych zawodów 

fot. P. Markowski

wędkarskich, ucierając nosa starym wyja-
daczom, takim jak Jan Matusiak czy Stani-
sław Ziętek. Oni musieli mu ustąpić pola, 
ponieważ w zawodach gruntowych Kacper 
był bezkonkurencyjny. Więc mamy szeroki 
wachlarz, jeśli chodzi o naszych wędka-
rzy z różnym doświadczeniem, z różnymi 
metodami. Rośniemy w siłę, jeśli chodzi 
o potencjał naszego koła — mówi Tomasz 
Żółtek, Prezes Koła PZW nr 39 „Szczupak” 
w Brzeźnie.

Koło pozyskało sześć tysięcy złotych 
dofinansowania z Gminnej Komisji Roz-
wiązywania Problemów Alkoholowych 
i Narkomanii w Krzymowie na dwie tury 
zawodów o charakterze profilaktycznym. 

Pieniądze zostały przeznaczone na zatrud-
nienie psychoterapeuty, który przeprowa-
dził profilaktyczne wykłady psychoeduka-
cyjne na temat szkodliwości spożywania 
alkoholu oraz na zakup nagród.

Poza tym koło otrzymuje dofinanso-
wanie z Okręgu PZW w Koninie. Wła-
dze „Szczupaka” chcą również pozyskać 
sponsorów, firmy, których logotypy byłyby 
publikowane na facebookowym fanpa-
ge’u koła.

Plany na 2025 rok zakładają między in-
nymi współpracę ze szkołami podstawowy-
mi działającymi w gminie Krzymów, w celu 
otwarcia się na młodzież i pozyskiwania 
młodych wędkarzy. Podczas dyskusji na ze-
braniu zostały też zgłoszone dwa wnioski. 
Pierwszy, aby „Szczupak” nawiązał współ-
pracę z innymi kołami wędkarskimi w celu 
wymiany doświadczeń i rozpoczęciu rywa-
lizacji sportowej. Drugi wniosek dotyczył 
zwiększenia liczby zawodów w przyszłym 
roku, co wzmocniłoby atrakcyjność koła 
i być może przyciągnęło do niego dodat-
kowych członków. Oba wnioski zostały 
zaakceptowane i wpisane do planu pracy 
na 2025 rok. | mar.

ŚWIĘTA GODNE, A NIE GŁODNE
Uczniowie-wolontariusze ze Szkoły Podstawowej im. Marii Konopnickiej w Brzeźnie po raz kolejny pokazali, jak wielkie mają 
serca. W ramach akcji „Święta godne, a nie głodne” przeprowadzili zbiórkę charytatywną w sklepach działających w Brzeźnie.

Zbiórka była prowadzona dwudzie-
stego dziewiątego i trzydziestego listopa-
da. Dzięki zaangażowaniu wolontariuszy 
i współpracy z Konińskim Bankiem Żyw-
ności, koordynowanej przez radnego Jana 
Czaję oraz Annę Grajek i Zbigniewa Bier-
nackiego – nauczycieli ze szkoły podsta-
wowej w Brzeźnie, udało się przygotować 
paczki pełne produktów spożywczych oraz 
życzeń zdrowych i spokojnych świąt.

Zgromadzone dary trafią w najbliż-
szym czasie do około dwudziestu seniorów 
z okolicy, dla których święta będą dzięki 
temu czasem radości. Do każdej paczki 
trafią też wykonane przez uczniów kartki 

fot. P. Markowski
świąteczne. Organizatorzy akcji podkre-
ślają, że inicjatywa ta nie tylko pomaga 
potrzebującym, ale również uczy młodzież 
wrażliwości i odpowiedzialności społecz-
nej.

— Dziękujemy wszystkim, którzy przy-
czynili się do tego pięknego gestu solidar-
ności: wolontariuszom, darczyńcom oraz 
wszystkim, którzy wspierali akcję. Razem 
możemy więcej — mówią Anna Grajek 
i Zbigniew Biernacki. | mar.

GŁOSOWANIE NA SZKOŁY
Publiczne i niepubliczne szkoły działające w naszej gminie 
biorą udział w plebiscycie „Podstawowa Szkoła Roku 2025”.

Celem plebiscytu organizowanego przez 
portal WaszaEdukacja.pl jest wyróżnienie 
najwybitniejszych placówek edukacyjnych 
w danych powiatach oraz województwach. 
Wybór zwycięskiej szkoły odbywa się na 
podstawie głosowania, w którym biorą 
udział uczniowie, nauczyciele oraz rodzice.

Do udziału w plebiscycie zgłoszono 
pięćdziesiąt osiem szkół z powiatu koniń-

skiego, a proces wyboru najlepszej placów-
ki trwa od piętnastego listopada 2024 roku 
i zakończy się dziesiątego stycznia 2025 
roku. Z naszej gminy w głosowaniu biorą 
udział wszystkie publiczne i niepubliczne 
szkoły podstawowe, czyli placówki z Boro-
wa, Brzeźna, Głodna, Krzymowa, Paprotni, 
Smólnika i Szczepidła.

Wyniki plebiscytu, ukazujące, która 
szkoła zasługuje na prestiżowy tytuł Podsta-
wowa Szkoła Roku 2025, zostaną ogłoszone 
na portalu dwunastego stycznia 2025 roku.

Dla trzech najlepszych szkół w danym 
województwie przewidziana jest nagroda 
w postaci znaku jakości oraz konto pre-
mium na portalu WaszaEdukacja.pl. Głos 
na wybraną szkołę można oddać co dwana-
ście godzin. | mar.
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PODSUMOWANIE ROKU

Seniorzy przystąpili do rozgrywek 
w rundzie wiosennej A Klasy, rozgrywając 
trzynaście meczów, z czego wygrali dziesięć, 
zremisowali jeden i przegrali dwa. Druży-
na zdobyła mistrzostwo rozgrywek A Klasy 
z pewnym awansem z pierwszego miej-
sca do Klasy Okręgowej Wielkopolskiego 
Związku Piłki Nożnej na sezon 2024/25.

— Do rundy jesiennej treningi rozpo-
częliśmy szesnastego lipca, trenując trzy 
razy w tygodniu. W tym czasie rozegrali-
śmy trzy mecze kontrolne, pokonując ko-
lejno Malanów 8:2, Grzegorzew 6:1 oraz 
spadkowicza z V ligi SKP Słupca 2:1. To 
napawało optymizmem przed sezonem. 
A w nowy sezon wkroczyliśmy z dużymi 
zmianami kadrowymi. Klub opuścili Ka-

fot. archiwum

W rundach wiosennej i jesiennej, w rozgrywkach drużyn Warty Krzymów wiele się działo.

mil Sobczak oraz Krystian Lebioda. Pozy-
skaliśmy natomiast Tymoteusza Urbań-
skiego z Orła Kawęczyn, Wiktora Ziołę 
(wolny zawodnik), Adriana Fiałkowskiego 
(wolny zawodnik), Mikołaja Karbowego 
z Polonii Golina i Mikołaja Dworzańskie-
go z GKS-u Sompolno. Jak się okazało, 
dało to naszej drużynie dużo pozytywów 
i w efekcie są jej wzmocnieniami. Dziesią-
tego sierpnia przystąpiliśmy do rozgrywek 
w Klasie Okręgowej WZPN. Kadra zespołu 
liczyła dwadzieścia pięć osób. Była to run-
da trudna jak dla beniaminka, odnotowa-
liśmy wzloty i upadki, do niektórych pora-
żek przyczyniły się braki kadrowe (praca, 
wczasy, kontuzje, choroby), a także błędy 
indywidualne. Rozegraliśmy piętnaście 

meczów, odnosząc sześć zwycięstw, trzy re-
misy i sześć porażek, zdobywając dwadzie-
ścia jeden punktów przy stosunku bram-
kowym 32:37. Kilka ciekawostek z tych 
spotkań: Sezon rozpoczęliśmy od porażki 
na własnym boisku z Zielonymi Koźminek 
i zakończyliśmy porażką na boisku SKP 
Słupca 2:5.Tylko w jednym meczu z Turem 
Turek nie zdobyliśmy bramki, zachowując 
czyste konta z Czarnymi Ostrowite i Tuli-
sią Tuliszków. W końcowej tabeli zajmu-
jemy ósmą pozycję na szesnaście drużyn. 
Ponadto w Pucharze Polski na szczeblu 
Okręgu dotarliśmy do ćwierćfinału i brakło 
zaledwie pięciu minut do wyeliminowa-
nia wyżej grającej Olimpii Koło. W kon-
sekwencji po stracie bramki przegraliśmy 
w rzutach karnych, po drodze pokonując 
Czarnych Brzeźno 3:1 i Orła Grzegorzew 
2:1. Obecnie zawodników czeka zasłużony 
odpoczynek. Do treningów wrócimy dzie-
siątego stycznia 2025 roku. Trenować bę-
dziemy w terenie jak i w sali. Zaplanowane 
mamy ciekawe sparingi z wymagającymi 
przeciwnikami: Kasztelanią Brudzew, Gór-
nikiem Kłodawa, Turem Turek, Wilkami 
Wilczyn, Polonusem Kazimierz Biskupi, 
Polaninem Strzałkowo i Orłem Grzego-
rzew — mówi Henryk Głowacki, Prezes 
Gminnego Klubu Sportowego Warta 
Krzymów.

Również drużyna Młodzika Warty 
Krzymów zajęła pierwsze miejsce w swo-
ich rozgrywkach rundy wiosennej i awan-
sowała do wyższych Rozgrywek WZPN 

w kategorii Trampkarza Młodszego na 
Sezon 2024/25. Jesienią Trampkarze roze-
grali kilka spotkań. I tak: z Turem Turek 
był walkower 3:0, z Olimpią Koło prze-
grali 2:7, na wyjeździe udało się wygrać 
z trampkarzami Teleszyny Przykona 1:4, 
zajmując miejsce w środku tabeli. Druży-
ny Orlika i Żaka brały udział w turniejach 
bezwynikowych. Również Warta Krzy-
mów była organizatorem takiego turnieju. 
Grupa młodzieży z klubu gościła na sta-
dionie Lecha Poznań na meczu ligowym 
poznańskiej drużyny.

— Zapraszamy wszystkich sponsorów 
i sympatyków naszych drużyn do wspar-
cia naszych działań. Wartę Krzymów 
wspierali: Urząd Gminy w Krzymowie, 
Firma BauAcoustic Profesjonalna Obsłu-
ga Inwestycji Kacper Wożniak, Firma Ku-
piec, Grzegorz Fiałkowski, Leszek Galem-
ba, Sylwester Sipa, Piotr Górski, Marcin 
Bielik, Krzysztof Jesionowski, Żwirownie 
Jan Staszak i Henryk Kurkiewicz, Paweł 
Karczewski i Artur Wiśniewski. Cały czas 
zapraszamy na treningi i do dołączenia 
do drużyn Seniora, młodzieży z rocznika 
2011-2012 do Trampkarza Młodszego, do 
drużyny Orlika z rocznika 2014 i Żaka 
z rocznika 2015. Zapisy u trenera Kry-
stiana Mendyka: tel.721-220-329 — mówi 
Henryk Głowacki.

Również z prezesem można kon-
taktować się w każdej ważnej dla klubu 
sprawie, dzwoniąc pod numer telefonu  
695-991-320. | mar.
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To szczególny dzień dla wszystkich Po-

laków – czas, by uczcić odzyskanie przez 
Polskę niepodległości po 123 latach niewo-
li. Wspólnie oddajemy hołd naszym przod-
kom, którzy walczyli o wolność i suweren-
ność Ojczyzny.

Przedstawiciele klubu: prezes Damian 
Cebulski, trener Rafał Szkudelski i kierow-
nik Sebastian Łukasik wraz z lokalną spo-
łecznością, wzięli udział w uroczystościach, 
by pielęgnować pamięć o tych, którzy po-
święcili się dla Polski.

— To ważny moment, który przypomi-
na nam o wartościach, takich jak patrio-
tyzm, solidarność i jedność. Niech żyje nie-
podległa Polska — mówi Damian Cebulski.

JUNIOR MŁODSZY
Trzeciego listopada Juniorzy Młodsi 

rozegrali dziewiąte spotkanie ligowe. We 
Władysławowie zmierzyli się z rówieśni-
kami z Lech Football Academy. Od po-
czątku meczu zawodnicy z Brzeźna dążyli 
do zdobycia bramki, ale byli nieskuteczni. 
W osiemnastej minucie to gospodarze 
objęli prowadzenie po stracie piłki przez 
nasz zespół. W dwudziestej siódmej mi-
nucie wynik wyrównał Oskar Olejniczak, 
kończąc indywidualną akcję strzałem lewą 
nogą. W trzeciej minucie Czarni Brzeźno 
wyszli na prowadzenie. Antek Ziajka, bę-
dąc w polu karnym przeciwnika, zagrał 
piłkę do niepilnowanego Wojtka Rosiaka, 
który zdecydował się na oddanie strzału. 
Piłka przełamała ręce interweniującego 
bramkarza gospodarzy i wpadła do bram-
ki. Po przerwie, w pięćdziesiątej pierwszej 
minucie, na 1:3 podwyższył strzałem lewą 
nogą Kacper Tomczak, nowy zawodnik 
w szeregach Juniorów Młodszych z Brzeź-
na. W tej sytuacji asystował Wojciech 
Rosiak. W sześćdziesiątej piątej minucie 
gospodarze, po kontrataku, strzelili drugą 
bramkę. W osiemdziesiątej dziewiątej mi-
nucie wynik na 2:4 ustalił Wojtek Rosiak, 
ponownie uderzając zza pola karnego pra-

wą nogą. Asystę w tej akcji zaliczył Kacper 
Tomczak.

LFA Władysławów - LMKS Czarni 
Brzeźno 2:4

Dziewiątego listopada Juniorzy Młodsi 
rozegrali dziesiąte spotkanie ligowe rundy je-
siennej. Tym razem w Brzeźnie gościli ostat-
nią drużynę ligowej tabeli, Wichra Dobra. 
Od początku nasi zawodnicy przejęli inicja-
tywę i próbowali stworzyć sobie sytuację do 
otwarcia wyniku meczu. Udało się to w pięt-
nastej minucie Oskarowi Olejniczakowi, któ-
ry zdobył bramkę bezpośrednio z rzutu roż-
nego. W osiemnastej minucie na 2:0 wynik 
podwyższył Gracjan Kociszewski, uderzając 
lewą nogą piłkę wybitą przez obrońcę gości. 
Drużyna z Dobrej również próbowała zdo-
być bramkę. Niestety dla gospodarzy, udało 
im się to w trzydziestej ósmej minucie, kiedy 
to jeden z zawodników Wichra przelobował 
Piotrka Wojciechowskiego. Drużyna z Brzeź-
na po stracie gola próbowała szybko pod-
wyższyć prowadzenie. Udało się to w czter-
dziestej trzeciej minucie za sprawą Kacpra 
Tomczaka, który wykorzystał bardzo dobre 
podanie Alana Walczaka i w sytuacji sam na 
sam uderzył piłkę lewą nogą obok bramkarza 
gości. Do przerwy gospodarze prowadzili 3:1. 
Po przerwie nie zwolnili tempa i w sześćdzie-
siątej piątej minucie na 4:1 wynik podwyższył 
Gabriel Szczepaniak, który po indywidualnej 
akcji uderzył piłkę bardzo mocno w kierun-
ku bramki gości. Bramkarz był bez szans na 
dobrą interwencję. W siedemdziesiątej piątej 
minucie było już 5:1. Z rzutu wolnego do-
środkowywał Oskar Olejniczak, piłkę głową 
strącił Gabriel Szczepaniak, a ta wpadła do 
bramki obok zaskoczonego bramkarza Wi-
chra. Do końca spotkania wynik już się nie 
zmienił, pomimo kolejnych dobrych okazji 
wykreowanych przez gospodarzy, w tym nie-
wykorzystany rzut karny. Był to ostatni mecz 
rundy jesiennej zakończony efektownym 
zwycięstwem.

LMKS Czarni Brzeźno - Wicher Do-
bra 5:1

PODSUMOWANIE RUNDY JESIENNEJ 
W WYKONANIU JUNIORÓW MŁOD-
SZYCH

— Drużyna Juniorów Młodszych je-
sienią uczestniczyła w rozgrywkach 1 Ligi 
Okręgowej. Łącznie w rywalizacji brało 
udział sześć zespołów, a rozgrywki prowa-
dzono systemem mecz-rewanż. Nasz zespół 
rozegrał dziesięć spotkań z czego sześć wy-
grał i cztery przegrał, by ostatecznie z do-
robkiem osiemnastu punktów zająć trze-
cie miejsce w ligowej tabeli. W dziesięciu 
meczach zdobyliśmy trzydzieści pięć goli, 
a straciliśmy dwadzieścia cztery. W me-
czach ligowych brało udział łącznie dwu-
dziestu trzech zawodników. Obecnie w dru-
żynie trenuje dwudziestu dwóch piłkarzy. 
Koniec zmagań ligowych nie oznacza prze-
rwy w treningach. Drużyna systematycz-
nie trenuje do dwudziestego grudnia oraz 
rozgrywa mecze sparingowe — mówi Sła-
womir Furmański, trener Juniorów Młod-
szych LMKS Czarni Brzeźno.

Tabela ligowa po rozegraniu wszyst-
kich spotkań: 1. Orlik Miłosław 30 pkt., 2. 
Polonia Golina 24 pkt., 3. LMKS CZARNI 
BRZEŹNO 18 pkt., 4. LPFA Władysławów 
7 pkt., 5. Polonus Kazimierz Biskupi 7 pkt., 
6. Wicher Dobra 2 pkt.

MŁODZIK
Dwudziestego piątego listopada Mło-

dzik Młodszy LMKS Czarni Brzeźno w ra-
mach treningu rozegrał sparing z dobrze 
znanymi kolegami z Warty Rumin.

— Dziękujemy za zaproszenie i fajny 
mecz w duchu sportowej rywalizacji — 
mówi trener Mateusz Borowski.

AKADEMIA PRZEDSZKOLAKA
— Można powiedzieć, że piątkowe tre-

ningi przebiegły pod hasłem „Od przed-
szkola strzelam gola”. Spotkaliśmy się po 
raz kolejny w sali gimnastycznej w szkole 
podstawowej w Brzeźnie. Dla nas zajęcia to 
dobra zabawa, zdrowie, poprawa zdolności 
motorycznych i dyscyplina. Piłka nożna 
jest dla wszystkich. Dbamy o to by zajęcia 
z piłką nożną były świetną zabawą i nieza-
pomnianym przeżyciem — mówi opiekun 
i trener, Rafał Szkudelski.

ORLIKI E1
Grupa Orliki LMKS Czarni Brzeź-

no, rocznik 2014, w pierwszej rundzie 
sezonu brała udział w rozgrywkach tur-
niejowych w ramach Wielkopolskiego 
Związku Piłki Nożnej. Młodzi piłkarze 
Czarnych Brzeźno zmierzyli się podczas 

turniejów z zespołami z regionu koniń-
skiego: Olimpią Koło, Tulisią Tuliszków 
i Kasztelanią Brudzew. Mecze odbywały 
się w systemie każdy z każdym, gdzie 
każdy zespół był gospodarzem i organi-
zatorem turnieju.

— Łącznie nasi zawodnicy w okresie 
wrzesień-październik spędzili na zielo-
nym boisku podczas rywalizacji sportowej 
trzysta dwadzieścia minut. Ogólnie turnie-
je były dla nas nowym doświadczeniem, 
a nasza młoda drużyna „ogrywała” się 
na boisku, uczyła zachowań piłkarskich 
i świetnie się bawiła. Z wielką duma mo-
żemy uznać występy naszych Orlików za 
udane i patrzymy z optymizmem na dalsze 
granie w rundzie wiosennej. W tej chwili 
trenujemy intensywnie, rozgrywamy mecze 
kontrolne i przygotowujemy się na rundę re-
wanżową oraz czekamy na turnieje halowe, 
które będą rozgrywane w okresie zimowym, 
a my oczywiście będziemy w nich uczestni-
czyć — mówi kierownik drużyny, Sebastian 
Łukasik.

SENIORZY
Dwunasta kolejka to powrót na wła-

sne boisko, gdzie drużynie seniorów przy-
szło się spotkać z ekipą z dalszych miejsc 
w tabeli, Liskowiakiem Lisków. W mecz 
gospodarze weszli szybko strzeloną bram-
ką już w ósmej minucie za sprawą Fabia-
na Grzelaka. Pozostałe dwa trafienia to 
bramki zmiennika, Damiana Tomczyka, 
w pięćdziesiątej pierwszej oraz sześćdzie-
siątej ósmej minucie. Wynik spotkania na 
4:1 ustalił po pewnie wykonanym rzucie 
karnym Mateusz Borowski.

LMKS Czarni Brzeźno 4:1 TS Lisko-
wiak Lisków

Na ostatnią kolejkę tej rundy drużyna 
seniorów wybrała się do Sompolna, by za-
grać spotkanie z rezerwami pierwszej dru-
żyny grającej na co dzień w Klasie Okrę-
gowej. Mimo że Czarni Brzeźno pierwsi 
stracili bramkę po rzucie różnym, to do 
przerwy był już remis 2:2 po debiutanc-
kim trafieniu Gracjana Grabińskiego oraz 
doświadczonego Dariusza Zielińskiego. 
Druga część gry to dobra gra gości, przy-
pieczętowana strzeleniem pięciu bramek 
przez Tomasza Olejniczaka, Fabian Grzelak 
(dwie), Mateusza Borowskiego oraz Dariu-
sza Zielińskiego, który ostatecznie ustalił 
wynik meczu na 2:7.

GKS II Sompolno 2:7 LMKS Czarni 
Brzeźno. | mar.
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SPORTOWO Z ELEMENTEM PATRIOTYCZNYM
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Po raz pierwszy delegacja LMKS Czarni Brzeźno wzięła udział w gminnych uroczystościach z okazji Narodowego Święta 
Niepodległości w Krzymowie. Poza tym listopad był miesiącem sportowych zmagań działających w klubie drużyn.


